
38 
 

Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 7. 6. 2023 
 

Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2023/00550 

Programová služba: Rádio Regina 

Vysielateľ: Rozhlas a televízia Slovenska 

Číslo licencie: RD/2 

 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 

 

Návrh uznesenia: 

Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 

písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 

podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod  

č. PGO-RPMS/2023/00550 smerujúci voči vysielaniu rozhlasovej programovej služby Rádio Regina 

vysielateľa Rozhlas a televízia Slovenska a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia  

§ 150 ods. 13 zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 

 

Úloha: 

Kancelária Rady oznámi podávateľovi podnetu výsledok preverenia podnetu. 

T:19. 6. 2023                                Z: PgO 
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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady pre mediálne služby 

dňa 7. 6. 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podnet na preverenie č.   PGO-RPMS/2023/00550 zaevidovaný dňa 15. 3. 2023 

Podávateľ:           fyzická osoba 

Predmet podnetu:        Rádiožurnál  

Deň a čas vysielania:      9. 3. 2023 o cca 12:00 h 

Označenie podľa JSO:     - 

 

 

Programová služba:     Rádio Regina   

Vysielateľ:     Rozhlas a televízia Slovenska 

Číslo licencie:      RD/2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dátum: 31. 5. 2023              



OBSAH  PODNETU: 

„...Dobrý deň. Chcel by som zareagovať na odvysielanie príspevku RTVS dna 9.3 o 12:00 na 

rádiu Regina a večer na RTVS24 ohľadom návštevy holandského kráľa. Údajne sa holandský 

kráľ inšpiroval zálohovaním pet flias a Holandsko to bude zavádzať do praxe tohto roku. Pri 

všetkej úcte, čo sú to za nezmysly. Ja som pôsobil v Holandsku od roku 2004 a už sa pet flaše 

zálohovali. 0.25 eur za fľašu. To čím kŕmia médiá ľudí? Sme maximálne trápny...“  

 

PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 

Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách:  

 

§ 25 písm. b): „Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do 

evidencie podľa tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej 

plurality a objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný zabezpečiť objektívnosť a 

nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej publicistiky; názory a 

hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského charakteru.“ 

 

ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 

Podávateľ namietal voči príspevku, v ktorom sa malo hovoriť o tom, že sa Holandsko plánuje 

inšpirovať od Slovenska v prípade zálohovania PET fliaš, keďže šíril, z jeho pohľadu, 

nezmysel. Podávateľ totiž poukazoval na to, že v Holandsku už dávno prebieha zálohovanie 

PET fliaš, a to minimálne od roku 2004.  

 

Námietka sa viazala na spravodajskú reláciu Rádiožurnál, v ktorej, v rámci bloku stručných 

prehľadov správ, odznel zhruba 15 sekúnd trvajúci príspevok týkajúci sa inšpirácie pre 

Holandsko zo strany Slovenska, čo sa týka zálohovania. Príspevok mal nasledovné znenie:  

Moderátorka: „Slovensko je pre Holandsko inšpiráciou v oblasti zálohovania PET fliaš 

a plechoviek. Holandsko ho plánuje zaviesť v tomto roku a slovenská spoločnosť by mohla byť 

dodávateľom riešenia. Na sociálnej sieti o tom informovala prezidentka Zuzana Čaputová.“ 

 

 

                                                                            * * * 

 

Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, 

úplnosť, vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície 

odstupu a neutrality vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia.  

 

Príspevok tvorila krátka interpretácia informácie, ktorú uviedla prezidentka Zuzana Čaputová, 

v ten daný deň, kedy zároveň vrcholila oficiálna trojdňová návšteva holandského kráľovského 

páru na Slovensku. Počas návštevy prezidentka sprevádzala kráľovský pár a ďalších 

predstaviteľov Holandska v rámci ich vytýčeného programu, súčasťou ktorého bola aj 

prezentácia slovenského zálohovacieho systému a v tejto veci informovala verejnosť na 

sociálne sieti Facebook1. Táto informácia, uverejnená 9. 3. 2023, mala takúto podobu:  

 

V Bratislave som holandským partnerom s hrdosťou predstavila jeden z najinovatívnejších 

systémov zálohovania PET fliaš a plechoviek v EÚ vybavený inovatívnou softvérovou 

technológiou. Výborná správa je, že po dnešnej prezentácii zástupcovia holandskej 

podnikateľskej delegácie prejavili záujem o slovenské riešenie systému zálohovania. Slovensko 

je stredoeurópskym lídrom v oblasti zálohovania a prináša inovatívne riešenia odpadového 

                                                 
1 https://www.facebook.com/zcaputova/videos/ 



hospodárstva a recyklácie. Sme inšpiráciou aj pre Holandsko, ktoré plánuje zaviesť v roku 2023 

zber plechoviek a práve slovenská spoločnosť by po dnešku mohla byť dodávateľom riešenia. 

 

Z prezidentkinho statusu teda vyplýva, že v samotnom Holandsku už dlhšiu dobu, od roku 

2006, prebieha zálohovanie veľkých PET fliaš, pričom v priebehu nedávneho obdobia došlo v 

krajine k rozšíreniu zálohovaných komodít. Od roku 2021 sa systém vzťahuje aj na malé 

plastové fľaše a od 1. apríla 2023 i na hliníkové a oceľové plechovky od nápojov2.  

Je možné konštatovať, že interpretácia informácií z prezidentkinho statusu nebola v rámci 

programu Rádiožurnál celkom presná, keďže v nej nedošlo k špecifikácii, že v tom čase 

plánované zavedenie zálohovania v Holandsku sa vzťahuje iba na plechovky. Súčasne si však 

myslíme, že príspevok, ktorý v stručnosti podával správu o danej veci, nezahŕňal obsah, ktorý 

by bol v takej miere nepresný, že by zadával dôvod na začatie správneho konania pre možné 

porušenie § 25 písm. b) ZMS.   

   

 

ZÁVER:  

Na základe uvedeného sme toho názoru, že vysielateľ programovej služby Rádio Regina 

odvysielaním relácie Rádiožurnál dňa 9. 3. 2023 neporušil ustanovenie ZMS.  

Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

                                                 
2 https://www.tomra.com/en/reverse-vending/media-center/news/2023/netherlands-expands-deposit-return-

scheme 



         K bodu č. 38    

 

Prepis/Popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností 

podľa zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00550) 

 

Monitorované vysielanie:  Rádiožurnál  

Deň vysielania:   9. 3. 2023 

Čas vysielania:   cca 12:00 h 

Označenie podľa JSO:   -  

 

- časový kód cca:  

 

cca 12.00 hod. – začiatok monitorovaného záznamu a programu Rádiožurnál 

      Úvodná zvučka, prehľad správ  

      Príspevky: 

- Poverený minister spravodlivosti Viliam Karas navrhol niečo, čo navrhnúť nechcel  

- Ministerstvo obrany navrhuje zlúčenie leteckých útvarov  

- Nové politické projekty na pravicovom spektre  

- Od začiatku apríla začne platiť zmena pri aktivačných prácach  

- Prípravy na inauguráciu nového českého prezidenta Petra Pavla  

- Gruzínska vláda stiahla zákon o zahraničných agentoch  

- prehľad správ (ruské raketové útoky, stav slobody vo svete, stretnutie skupiny 11 

ministrov dopravy ohľadne sporov pre emisie z áut, schválenie zvýšenia dôchodkového 

veku vo Francúzsku, protesty v Izraeli, inšpirácia pre Holandsko zo strany Slovenska 

v oblasti zálohovania PET fliaš a plechoviek)   

- stručne z regiónov 

- šport 

- záverečný prehľad správ 

- počasie 

 

cca 12.25 hod. - koniec programu Rádiožurnál 

- zelená vlna  

- reklama  

- hudobné pozdravy  

 

cca 13.00 hod. - koniec monitorovaného záznamu 

 

Príspevok: príspevok ohľadne inšpirácie pre Holandsko zo strany Slovenska (cca 12:18:40)  

 

Prepis: 

Moderátorka: „Slovensko je pre Holandsko inšpiráciou v oblasti zálohovania PET fliaš 

a plechoviek. Holandsko ho plánuje zaviesť v tomto roku a slovenská spoločnosť by mohla byť 

dodávateľom riešenia. Na sociálnej sieti o tom informovala prezidentka Zuzana Čaputová.“ 

(koniec príspevku: 12:18:55) 

 

 

 
 

 


